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Miss SANDRA SERRANO, 2212 North Marengo Street^ •' 
Altadena, (794-6514), advised she was co-chairman of the Youth v 
for KENNEDY Committee for the Pasadena-Altadena area. SERRANO ; 
advised oho io 20 youra old and employed by United Insurance 7 
Company of America, 727 West 7 th Street, Los Angeles, (627-9134) 
ao a key punch operator. MiSS SERRANO advised she lives with ' 
her aunt and uncle, HERMAN and CECELIA MAGDALENO, at the i. ■ 
above address’. Her parents are MANUEL arid AMPARO SERRANO,. 
1949 West 27th Street, Lorain, Ohio (216-282-9048).
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Mias SERRANO advised that at approximately 8:30 pim./ 

June A, 1968, she left the Youth for KENNEDY Pasadena 
Headquarters with four other committee workers to go to the- 
Ambassador to await the primary .results. This group went in a 
cor belonging to GREG ABBOTT, 1009 Arcadia Street, Arcadia.'

■ MICHAEL FRANCHEK, 3556 Milton Street, Pasadena. (795-2865)/ 
GEORGE FREDERICKS, JR., 281 Crescent Drive, (681-2180), and 
IRENE CHAVEZ, a friend who rooms with Miss SERRANO’b aunt and / 
uncle at the North . Marengo address, wore included in the group

Miss SERRANO advised that while ©t the Ambassador, 
waiting; for th© primary returns, she had domeone buy her .a ; • 
drink, a screwdriver. According to SERRANO, at approximately 
11:30 p.m., she walked out of the ballroom area to an outdoor ‘ 
terrace stairway because it had become too warm and.crowded / 
In the ballroom.- She sat on the fifth, or six ptep of the ■ 
stairway which lead to an upstairs area. Miss SERRANO could- 
not describe what this upper area was. Two or three minutes 
Inter, which SERRANO estimated to be. approximately 11:35 p.m.,; 
three, individuals approached her on the stairway, a woman and 
two men, and walked past her up the stair6. .As the woman got 
to her, this woman said, ’’Excuse us” and Miss SERRANO moved to 
the side so they could pass. SERRANO said she felt these three 

-people were together since they were walking together up tho ‘• 
• stairs and the woman had said., ’'Excuse-ub .” > ••
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After approximately 20 to 25 minutes, which Miss A, ■ 
SERRANO believed was shortly after-midnight, she heard what 
she thought was six back fires from a car. -Pouf qr five were
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25 minutes, no. othe?real close together, During this 20 or _ 
person wont up or dotm this stairway past her. Approximately 
30 seconds after hearing what she thought was back fire,, this

■ff: 
,4 Y

K■£
same woman who hod gone, up the stairs came running down the ?i
nut™ toward hpr, followed by one of the mon who had gone -i
np tho stairs with her . Miss‘SERRANO stated that as this woman 
ran down the stairs toward her, the woman Shouted, "We shot / / 
him - we shot him." Miss SERRANO said, "Who did you shoot?".’ 
to which this woman replied, "Senator KENNEDY-." Miss SERRANO 
was asked if this woman could have said, "He shot him"’ or "yhe^’- 
shot him" rather than ".We shot him.” SERRANO insisted the " $:
word woo "We" but volunteered that she realized that "we" • • 
could have meant we, ^meaning we as a group- of KENNEDY supporters 
or as we aa society in general. ; • •■ .A , ' i;.; v'

• Miss SERRANO did not notice in which direction these y- 
people went after they passed her on the stairs since she ‘ ^
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looked up the stairs behind her and immediately left and walked^ 
back Just inside the hallway area. She met a gray uniformed- 
security officer Just inside the door and said’ to him, "Is it 
true they shot him?" This uniformed officer replied, '"Shot '.
who?" and she replied, "Senator KE^W.”' Miss SERRANO said aV 
this point the uniformed ■ officer told her she must have had too- 
much to drink. SERRANO commented she still held her drink ’ x

>

glass. A few minutes later a. .group of five or six people, came 
towards her from the; ballroom area end SERRANO said to them," 
”Tnoy have shot him.” These people' did riot answer her but-she 
heard one comment from the groups "Oh she's crazy1’ and another 
comment, "Oh my God J’ - '; '

4

At this, point. Miss SERRANO advised she. looked for a 
public phone so she, could coll her parents in Ohio. She s*ai.d 
at abo >t 12:15 p.m.*, she found a public phone. Miss SERRANO 
said she knows she had $3.00 in change and thinks she tried to 
pay for the toll charge but had trouble with the phone and believes’ 
she ended up reversing the charges to her parents’ phone.. While 
SERRANO was talking to her mother trying to explain-to, her; that ; 
Senator KENNEDY had been shot, people started to pound on the 
door of the phone booth trying to get ih. One’of’these .popple
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Miss SUSANNE LOCKEj 6545 South. Victoria Street,
Loe Angeles, California, furnished the following information:

She was a volunteer worker for Senator ROBERT F.,
KENNEDY during his campaign, and was attending the election re­
turns party in the Embassy Room of the Ambassador Hotel* on the 
evening of June 4, 1968. While Senator KENNEDY was speakings 
she was stationed at. a position hear the rear of the stage on 
the right side as one faces the stage, with a friend, ACQULINE 
SULLIVAN, who had hurt her foot* it was late in the evening 
and when Senator KENNEDY finished speaking,, she and ACQULINE 
had moved into the kitchen area where Senator KENNEDY was sub­
sequently shot- She and ACQULINE had stepped .onto a shelf-like 
ledge about four feet off the floor on the west side pf the 
kitchen area. Also present in this area at the time were about 
four or five white jacketed hotel employees.' As Senator .KENNEDY 
parsed by with his party, he was surrounded by friends and 
newspapermen. She turned to ACQULINE and commented about how 
happy Mr. KENNEDY looked. After the KENNEDY party had passed, 
she heard cracking noises which sounded like exploding fire­
crackers. She immediately realized, however,' that the sounds 
were gunshot sounds and they were in rapid succession, a total 
of about eight or ten shots.. At this specific time, she had 
lost sight of Senator KENNEDY. The gun sounds appeared' to come 
from her left and she immediately jumped to the floor. She does 
not recall seeing anyone with a gun; and people immediately 
began pushing into the kitchen area from the Embassy Room, ap­
parently attracted by the noise and excitement. Her friend, 
ACQULINE, was having difficulty trying to get to the floor, and 
she attempted to grab hold of her.

LOCKE noticed several men lying on the floor, one-
with blood on his forehead—his eyes open and staring, but. she 
did not recognize any of these individuals on, the floor as 
Senator KENNEDY. Another individual in her immediate vicinity, 
a woman whom she did not know,.had blood on her head, and appeared 
to be stumbling backwards. She was'attempting to get help from 
her friend ACQULINE but had lost sight of her and her other 
thought was to attempt to reach the gunman who had done the
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shooting. Somehow,..she got turned a.round as people-? 
were pushing in all directions and was headed back toward the 
Embassy Room. ■ Someone was apparently trying to close tne double- 
doors leading to the Embassy Room, but she was successful in 
getting out of the kitchen area and into a. room behind ."the 
stage. She sat down and someone gave her a cigarette.

She does not recall seeing Senator KENNEDY after the 
shooting but believes that she- may have seen SIRHAN BISHARA 
31RHAN at the hotel earlier in the evening; however, she is not 
rui’e of this. She recalls seeing-a girl, in the Embassy Hoorn, 
Jlk'L before Senator KENNEDY entered .to speak, stationed near- 
hf/hTiuiediate vicinity wearing a white shift with blue polka, 
dote._ She observed that the girl was,not wearing a, yellow press 
badge and thought that this fed be very unusUal since it wa-S 
Decorsary to have such a badge to gain entry into the,Embassy 
Room. ’ She mentioned this to hAROL BRESHEARS Who is ini charge., 
of the KENNEDY girls and Mrs. BRESHEARS pointed, h^ to a 
guard' nearby* _ The. glrFwes expressionless, and seemed- somewhat^ 
21’1—2£ Place where she was standing. She was a Caucasian in 
her early twenties, well.proportioned; with long brown hair 
pull<h back and tied behind her head. Her hair_appeared th- be 
(.1hl PlL 9 V t_2 lllllar in appearance to hair" of a "girl who dpes a 
lot of swimming. - ' ' •

LOCKE is not acquainted. With SIRHAN or his family and 
bar no knowledge of any motive for shooting Senator KENNEDY. 
She realizes that many people were opposed to Senator KENNEDY 
as a presidential candidate, but .does' not' consider this to be . 
unusual.
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GEORGE GRrlEN, residence 6811 10th Avenue, Les 
fvW' U'c, telephone No.'759-8740,. employed at J. Avon Associates 
(real m;ULc), 8'301 South Western Avenue, telephone No. 793-3305, 
advised that he Is the co-chairman of "New Images,11 a. Negro 
organ., saton dedicated to the enrichment-of the black-community 
with headquarters at 2714 West Vernon Avenuel He advised that 
he was active in.the California primary campaign and that he 
sponsored the election of Senator ROBERT F. KENNEDY. He' 
furnished the following information with respect to has. . 
knowledge of the events of June 4 and 5, 1968., at the .^nibassador 
Hotel, Los Angeles, where:Senator KENNEDY was. shot:

At approximately 10:15 to 10:30 PM. On June 4., 1968, 
he left his headquarters, 2/14 West Vernon Avenue, and proceeded 
to the Ambassador Hotel to take part ih a rally for -Senator 
KENNEDY. He arrived at the Ambassador Hotel approximately 
.10:30 to 10:45 PM and parked his car on a street west and south 
of the Ambassador. He then proceeded to.look for BOOKER GRIFFIN, 
Co-chairman of "New Images," so that he could obtain a1 press 
pass and thereby enter the Ambassador ballroom. He. found 
Hr. GRIFFIN in the lower ballroom and together they went 
ups tnjrs to the Kennedy press Room,, but they were unsuccessful 
.m getting a pass for him (GREEN). He was able to enter the 
press room, which he understands is called the Colonial Room, 
and no wont through the kitchen pas seaway; to the rear of the. 
press room. . ; ;

While in the kitchen passageway, he observed a^group 
of newsmen and photographers interviewing either FRANK MOKIEWICZ . 
oe Coiiator KENNEDY. He did not get close enough" to .^ee the 
indiviuual being interviewed, however; he recalls the time to 
Lave been approximately 11:15 to 11:30 RM. ' It was at '/that time 
;.i'!vl he noticed SIRHAN BISHARA SIRHAN at the edge of the crowd 
near a tail thin person aad~~KfemAle CAncasfan.~ SIRHAiTBISHARA ' • 
dlidiAN was wearing blue ./yeans, a shirt , a /jacket and desert boots.
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Jh: appeared to be ’ approximately 22 years old and of 
Ib.lt'c.n'Aiiier.i.Otin descent. Ho also appeared,to himvto be 
a-.’.j'coxfiinl.cly f:ivc feet eight inches^ 1^0 to 150 pounds with 
a deck olive complex .ion. The tall thin person standing near him 
.use ; piironiiiritcly 22 years oldr .howeverj he do.es not recall that in- 
divJdual's Gycob nor , hip ethnic group, Th^ female. Caucasian wasin 
iHctarly twenties and sho'wore a polka dot drops'which waF'white' 
with black polka dots. She had a good figure / but he cannof" 
fvrlh.ir describe her and is doubtful if ,he would recognize ■ 
lie■• again, . •

He then left the kitchen.area and went downstairs 
whev'' hr had several drinks at one of the bars located at 
I'm' -y.ar of the lower ballroom. When the Senator spoke> at* 
rrpco.Jm.at.ely midnight., he. was in the ballroom and saw the 

o;-> lie television monitors located ' the.re. i Immediately 
h-'U rjii^hr speech, he-.exited the lbwdr ballroom by passing 
a gun ret;, who was supposed to be guarding the lower kitchen 
d'nm.:. Ha prorceded through these^doors and started up the 
). H.-ivn stairway when he hoard what.^e thought at the time were 
i.’-• * b-:.! loons popping* ■ Ho arrived in'the upper kitchen passageway 
Ji."' .in Che confusion realised that whar he had heard were shots 
b'-'ip, fired. Ho Jumped onto the food, preparation tablej which ' 
was co his rught and from there observed a struggle taking 

with SLliAIi BISHAKA SIBHAN as the culprit. He observed 
a go:! In one of SHiWps hands and he noticed that it was a 
mol i calibre revolver, jit this time^ only a small portion 
o'." SHlAN's face was visible since someone had an arm around 
h'm. He recalls that HOOSEVELT- GR1EK and RAJSR JOHNSON were 
those who .were struggling wltTTSIRHAN SIRHAN.

-He stayed in the area a short while and observed 
fo''dor MliUiOY lying on the floor with his feet facing.the 
pr-ss room. Ho also observed that other individuals'Were 
.'! jci'c.Yhi.y injured in the area. A short-time after the shooting;, 
wj.b'h h;: cstx.mai.es bo. be approximately thre.e to- five minutes^ ■
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BOOKER GRIFFIN/ Director, Les .Angeles Chapter of
’ Negro Industrial and Economic Union, 8421 South Vermont 

Street, was interviewed and furnished the following infer-? 
mation: . ’ ■ ' .

. GRIFFIN' stated that he had been wording for the' 
KENNEDY campaign committee in Southern'California, and on 
June 4, 1367, at approximately 10:1'5 pun., he arrived 
at the .Ambassador- Hotel and went to the Ambassador Room 
where^he talked to-several individuals whom he does not now 
recall. About - twenty minutes later.,..GRIFFIN bt.atd.d..t.h£t. „h^ 
sav? an individual in the Ambassador Room whom he, la ter saw shoot 
Senator KENNEDY. He described him aS being shabbily dressed 
with baggy pant's and idbiieo as'thoug’ri~’Be~^ 
there, that is to say, he did not look like a campaign 
worker or KENNEDY supporter,. GRIFFIN, looked this'Indi vidua 1, 
in the eye at which time the individual stared back, GR1FFIN 
stated he noticed a girl whose description,, he "does, hot recall 
standing in close proximity to SIRHAN. He never noticed , 
them converse with oachother, but he had the f eeling that 
they were there together. GRIFFIN then secured'a, press 
pass from PIERRE SALINGER for the Embassy Room and ^t approx 1- ..
mately 10:45 p.m. he entered'this room. Due-toth? number of 
people in the Embassy Room and the heat emanating from'the 
television cameras., It was extremely warm so he went from 
the Embassy Room to the press, room from time to time to rest 
and cool down. " ■ * . ' ’

At. about 11:3C) p.m » he saw SIRHAN in the kitchen corn id 
between the. press room and. thh Embassy Room: Tbit is the ,
same corridor in- which Senator KENNEDY was shot; ■ He""ssw 
SIRHAN there prior to the time that- KENNEDY went, to the 
Embassy Room to speak;. Dur Ing, the t ime KENNEDY, was speaking, 
GRIFFIN saw. SIRHAN in the corridor and also saw a 'whrte male,' 
about 6~r2?rT~fur th er description of while h he does %ot recaTG . , 
3nd_a_w.hite female,. 5’511 ^with b'lond b6uffant haiy, dressed ■ 
in a white fl owing-type dress With cblbra.t ions/ standing . 
.iJL^l&sg-J^kifflity Neither of these individuals
had press passes oF KENNEDY b'^ He saw- theW^Vhrea______ ‘ 

---------  —irKliv4ducgL&-£t—^ ' ■ 
numerous other (M~iy^tal? /wffp~weff4F^ '
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GRIFFIN left the Embassy Room prior to the completion 
of KENNEDY’S speech and went to the press foom. He passe# the 
above three individuals in the corridor on his way to the press 
room at this time. He stayed in the press room approximately 
two or three minutes and as he opened the- door of the press room 
to the corridor., he saw SlRRAN. fire the' shots at KENNEDY, and 
the other individuals. He could not. recall how many shots' 
he heard. He saw somebody holding SIRKAN and struggling 
with him. -Jdaa&didml^fte.y th^ shot... GRIFFIN went over to 
where KENNEDY.was lying and spoke with.him for a few- iosents. 
He then stood up , and noticed the, male, and female whom he .had 
seen in the corridor leave-the area, through the- kitchen. " He 

J;rLe.(lJm_£ol]-ow these two' individuals hut, .due to ’ the rush _ 
of the people in the corridor/hg was unable ^o do so./ GRIFFIN 

. nexe-r.-nnt.tced -these three, individuals with one ,___
another in the corridor .

GRIFFIN added that he would be- unable ■ to identify 
any of these individuals except siRHAN.
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wr: r.nu'E address 9431 Cresta Br*^ ^g^______ - PHONS 87O~59OQ' . ______

bp;.rmss address Calo State L»£«-student &^ PHONS 
Star News., Oul.Clty

HH^'ATION: (WHO , WHAT( WHENYwO'^Wy”' &..H^jF^ ' ^ ' ~~ *~ ’

interviewed Mr. Freed at Police Bldg, above date and time. Mr* Freed stated 
that he is a free lance press photographer for the Evening Star News -■ Culver 
•City, and was covering the activities at the Ambassador Hotel on Election Sight, 
k 6—08)
He arrived at the Ambassador Hotel at at approx. 8*30 PM and was admitted to 
the f;!th floor, where he spent most of the evening. Claims he took several 
photon of Senator Kennedy during the evening when the Sen. was walking about 
the lull floor. However, he stated photos hid not been developed at this 
time. dome time later that evening he heard someone say that Sen.. Kenneay was 

-Ing >iown the elevator to the Embassy Hoorn. Mr. Freed States he also .went to 
o -abassy Hoorn, but used spiral stairway instead.of elevator, which was too 

c rowdvd. ' ,.
After hearing most of Senator Kennedy’s speech from the Embassy Ballroom, Mr., 
tree! walked into the kitchen area and stood in the. vicinity of the ice making 
machine. When Mr. Freed heard the'applause and realized the speech was over, 
he looked down the corridor toward the back of the stage, and saw the Sex.ator 
apf ro-wnluf,. He entered the kitchen with very few aids in front of him (pts- 
silly nly one.) At first he headed toward the freight elevator, but for some 
reason .no turned and walked toward the stainless steel table.in the kitchen are. 
Mr. ••■'reed claims he stood in path ,of Sen. -Kennedy while the Sen. was shaking 
hana:. with some of the kitchen personnel. When the Sen. got within three to . 
five le^t of Mr. Freed:, and was. shaking, hands with one of the kitchen he ip, Mr. 
rrwu jma-u a ’’pop noise” like a balloon. Freed turned to his, left (direction 
of Inc noise) and then heard sounds like fire crackers going off. He instinc­
tively looked up to see Sirhan Sirhan firing what appeared to be a 22 cal. 
pistol in the direction where Sen. Kennedy had been standing. However, he coul 
ha .ne the Sen., because suddenly there .were numerous people running in dlf- 
rervni directions and as a result, he was forced against the east wall of the- 
kltA.-:n. However, immediately after the shots were fired, Mr.Freed claims he 
sow o.i’rr Jolmson and someone else (thinks it was.. Bill Bundy) struggling with

Ll-w 3C'-..»nds after being pinned against the east wall of kitchen,„Mr. Freed 
s I;..i ; •iu^.aw™tJii^^pe.o.pXe_i&nn£ngJJnZ^'s2S^  ̂
two ..• rv ;-.en. The woman ran out the door to his right"~and__a nian wearing a 
■)r: b'.u«- sports coat" ran oxxt the" dooi? to' his left? The third man was y.ku

it”*' lle~ ran'"out, .apparently chasing . the man in the~5Iu< ca~. 
the chasing according to hr. Freed was a "Kennedy Advanc , 

.'jml the man being pursued -as a male cauc.,_ 24 hrs., 6-1, 15</lo 
continued

"”f5t<T^^iy?EWE\t ’ ’ (APPROVED ‘BY:



^..hV'L iqn£t:h4 dark complexion*..,..^ or Jjhe j>jpr^tj?xs^
,.:h iut^Z£emaH..cauc.,4pPsslWxW^  ̂ 6res>?^ .
* ^Lx L,.;’A*‘ii;h of the kitchen as sketched by Jr. Freed is attached to this report

Thtrt -.earns to be some credibility to Mr. breed's story. ■ However, it Is believed 
that -<r. treed tends 'to be a name drobper , using’ 'names such as. Thomas Braden, 
Bill hundy, trank Mankowits and Dick Drew as being personal associates of hi.s.
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uJVlSlu?* uF OCCURRENCE: E.U.8. homicide

DATE AND TIME REPORTED: • September 20, 1968

TO: Lieutenant M. S. Pena, Supervisor, S.U.S. Unit *

SUSPECT: SIRHAN B. SIRHAN, LA# 901 3758

Six (6) p^cs

‘ 1963

This report covers the investigation made from September.6, 1.968 to September 
2G, 1908 inclusive, and pertains only to the Medical Background-and the \ ' 
Conspiracy potentials of the case, • / \

■ ^°hn K.uhey Conspiracy Potential ' • - *

Allegation:. On June 4, 1963, John Fahey was. employed as a salesman for 
"Cal Tok Industries,’/ 1833 North Eastern Avenue, Los Angeles,

On June 6, 1968, Fahey was interviewed by agents of the F.B.,1. and he related 
to them a story about a foreign-looking woman-that he allegedly met at the 
Ambassador Hotel on the morning of June 4,. 1968, Fahey’s story contained 
many strong inferences and allegations, concerning a..possible conspiracy to 
assassinate Senator Kennedy. Fahey’s statements indicated that Sirhan Sirhan., 
Munir Sirhan, the woman he had met, pips other unknown people were.involved 
in this conspiracy. ■ ■ * .»

Subsequent to the interview of June 6,. Fahey was- interviewed by investigating' 
officers from' SUS. Upon completion of the second interview, it was noted .. 
that Fahey’s statements were inconsistent with e-ach other and that there were 
a number of discrepancies in his stories! •

Investigators determined that Fahey’s allegations .'demanded-additional investi­
gation. , ‘

On September 5, 1968,. Fahey was informed that due to the many discrepancies 
in his statements, a Polygraph Examination would be necessary in order.to 
attempt to<verify that hia statements''were truthful. \ - .6

Fahey was asked if he would agree to' take a Polygraph Teat but he stated that, 
he hud already been given, a Lie L^tec^Or-' Test by' Mr. Chris Gugas, a, private 
Polygraph Examiner. He stated that Fernando Faufa had taken him to.Mr.- Gugas . 
for the examination, and that the results had proven-that he was tailing the 
truth. "

Fahey was again asked if he would submit to the Polygraph'Examination and he i 
consented. ■ . • .• ■ . ?



,U^ -r ko Um i-istrumenlal t^itd^;., Mr. /'.Mjy Wu;; r;M‘'.i c . • •.'•'jiK ths
t ion:; o! Mid liWtruriiw'nvb. arm the orccLiu^cG that w.^ ... : . , •

>o..rn;; Um- course of the examination, He was given ar* b;^.- *."-unity'to ask 
Quenuuny during any phase of the.test. The questions th.*, u?*. th be asked 
were reviewed with Fahey'before any instrumental testify oe/un.

fdlllLu?iqn: Curing the course of the 'examination,, physiological tracings 
at points where crucial key q^stion^ were asked., strongly inaicate that .Mr. 
Fahey was not being completely truthful, •

Two Peak of Tension tests were, administered and, in addition, two General 
Series tests were administered. Un ch of these examinations contained'a’ 
series of questions relative to the major key issues. . . -

It is this examiner’s opinion that Mr, Fahey’s answers with respect to the 
following questions are clearly indicative Of deception.and that his answers 
were untruthful. . . ’

(Q) Is there- anything concerning the story you have told the FBI that you 
honestly know is not true? ' . . ’

(A) "No.". . ’ '

(Q) Since Senator Kennedy was assassinated, have you lied to any police 
officer? ‘ .

(A) "No." v . '

(Q) Have you ever seen Sirhan Sirhah in person? ■ • ■

(A) "Yes."

(Q) Did you lie to the FBI about what happened on June 4, 19^?

(A) "No."

K) Other than pictures of Sirhan, have you ever seen him in person?

(a) "Yes." . . .

(Q) Did any woman tell you of a plan to-assassinate Senator Kennedy on .' 
June 4, 1968? . ’

(A) "Yes.” ■ . ■

(Note: Fahey answered truthfully when asked the following relevent questions: 
(l) Do you honestly believe that you have ever seen Sirhan Sirhan in person?
Ans: "No.” (2) Do you honestly believe that you. have ever seen Munir Sirhan ■ 
in person? Ans: "No,")



y-or. cciie ha,I can of the Polygraph Ezamination, Fahey yas irifomca that hio 
responses to certain questions indicate that he; was deliberately attempting 
to deceive the examiner. He was told that he could not honestly say he. had 
ever seen Sirhan Sirhan or Munir Sirhan in person. ’

Further, Fahey was advised that his .answer* to question^ concerning being told' 
of a plus to assassinate Senator Kennedy clearly 'showed' that -h,e was also- 
being untruthful in this respect* . • - . •

Mr. Fahey claimed that he had never told anyone that he had actually seen 
Sirhan or Munir in person. ■ He’claimed that hb told the FBI that the man 
he had seen at the Ambassador Hotel on the morning of June. 4, 1968, ,’had a 
strong resemblance to the photographs which were- shown to him*

Examiner informed Fahey that regardless of who he thought the people at the 
Ambassador looked like, he knew that they'Were not Sirhan or Munir and ' 
should have told the FBI at the time,. Fahey answered,"Ies, sir^ you’re 
right.” " ' - . ‘

Fahey was asked if he was deliberately trying to mislead the authorities, 
ho answered, "No.”

£nllk: Mr; Fahey was told that his previous- statements would have to be ’ * 
changes and corrected with the truth. -He was told that he would be given 
the opportunity to correct his statements himself, or that the examiner • 
would correct his prior statements by furnishing a report- on the findings 
and conclusions of the Polygraph. Examihatiph, ■ * .

Fahey reouested to return on Monday, September % 1'968, for the purpose 
of going over all his previous statements and correcting those areas which 
were wrong. ’ . . ■ . -.. .

Fahey’s complete statements at the time of the Polygraph Examination on- 
September 5, 1968, are contained in tape #2-9593 and are in file- at SUS.

Suring the- preliminary phase of this interrogation, Fahey .continued to be 
untruthful with investigators and was being, evasive in .his manner of 
answering questions which were being, asked, sUltimately,- however, Fahey 
aid admit that he had been mislead by’Fernando Faura and others, and he 
stated that he had not been completely truthful in his first reports to the 
FBI and the LosAngeles Police Department. He stated that he.knew.that many 
portions of his previous statements were hot truthful.

Fahey explained that in his mind, he had been ttromantici?.ed” by Fernando 
Faura. He stated that he knew, he had never- seen- Sirhan Sirha-n’or Munir 
Sirhan in person. He explained that when he was shown the photographs by 
the FBI, ne knew then that he had -never s-een the-persons•depicted in the 
photographs. .Fahey stated that at that time he told the FBI that the 
persons looked very much .like Sirhan and Munir Sirhan, but he did so knowing • 
tout the persons he saw at the Ambassador Hotel on the morning of June 4, 
19o8, were not the Sirhan brothers. '
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any w.w c.mnccLca with she Ubsu.xiii'iaij.on of j'i.Jw;' xlidkcUed

as-.t. nt, !...e time he was 'Irat interviewed, ne could boo.! virr^n-.K, aily misled, 
tn** Ft-.J because at the time he was excited and had a fear inside him due to 
tnc events that took place. He sa;.d that wnen the girl aiddc statements to. 
him reflecting, her bad taste towards Senator Kennedy, it was ordinary 
politic:*! conversation and that there was really nothing that she said that 
would lead any reasonable person to fora a‘beliefs that she. was connected • 
with Kennedy’s assassination.

Ue si.abed that he did go riding with the girl in his car .and. that when he 
st >ppvd along side the highway, a blue Volkswagen pulled behind his car-but . • 
the driver said nothing to him or aid anything to him in a'threatening 
manner. He described the female, that was with, him on that day as a ’’nutty" 
person that could have been a Hippy. When’ asked if there was anything that 
happened to him on June 4, 1968, that in his mind might have even the 
slightest connection with the assassination of Senator Kennedy, Fahey 
answered, "No sir, nothing happened,"

ffc sal a that when he first went to see Fernando Faura he explained the story . 
•about being with a lady. He related that Faura took him to the San Fernando 
Police station and that he was actually lead to believe that Faura was part

I of the police department. Faura interrogated him at great length and Fahey 
\ states that as a result of these interrogations and statements made to him 

by Haura, he was lead to believe that the girl that he. had bean with was 
the polka dot dress girl, and was the girl the police were' looking for. He 

^said chat he became, excited and became afraid and appalled about the situation, 

' Faura, at a later date, again took him. back to the San Fernando Police 
.station and introduced him to a Lt. Stein. Stein and Faura used an Identi 
*Kit and put together a description of the girl. They then took the composite 
.to a Hippy artist who drew the. girl in color. Later, snap shots were mude 
of ahis girl and Fahey states that Faura has been, showing these snap shots . ' 
'co different witnesses ever since. Fahey also related that he was taken to 
/a hypnotist by the name of Dr. LaScola, who was supposed t„o have hypnotised 
\him. . .

He stated that Faura also told him that ai&itra'De by the name -of DiPierro 
had identified the snap shot of the girl as being the polka dot girl.- Fahey 
stated chav all these different transactions continued to strengthen his ; •. 
belief' chat he actually met the girl in the polka dot dress'. ■ He. said that 
towards the end, Faura kept saying bp him that the girl he had been with was 
the polka dot girl and kept tolling him that additional witnesses had identi- • 
fied her picture. Fahey further stated that Faura had also taken him to a

. private polygraph examiner by the name of Chris Gagas, who. had given him 
a polygraph test. Upon the completion of the test, Mr. Gugas told Fahey'that, 
he was telling the truth. The following Sunday, Faura called Fahey, at home 

j ana informed him that he had passea the polygraph test like a champion.

Fahey was asked by investigating officers whether he had answered all the 
questions truthfully. He said there were two questions he remembered lying 
about. 1. When he was asked if he-had. told the truth to the FBI, and . .



■iibiw-rou 2. V.h--n he ’/ad d3k-;ti aid you toll the.truth to "as
Um Au/'cL/i Police us par tm care, ana answered, wies.” He realized tnat ae ^us 
nut. tolling the truth but that he hadn’t told the truth because he .was being 
romanticised. 1

He said that certain portions of all the statements he. had made in the past 
three months were true and that other portions^ of his story had been 
elaborated upon because he had been led to’ elaborate upon them, by other 
people such as Fernando Faura,.the hypnotist, and the polygraph examiner. . 
He said that his story had bean built-up to the point that there were many 
fabrications and elaborations on the original basic truthful story about 
him being with a toar. on June 4, 1968.. Further, that there was nothing, ■ 
no foundation of truthfulness, as far as the woman being connected with the 
assassination of Senator Kennedy. Upon completion of this interview, Fahey • 
showed great concern regarding a future.contact by Mr. Fernando Faura. 
He was advised that if he was bothered or harnessed in the future, he sould . 
contact investigating officers. See tape #29588 for complete; details of 
this interview. . ;

Follow-Up Investigation - John Fahey Conspiracy Potential:

WOO, Paul 7965 San Fernando Road, Sun Valley, Calif.
Business phone: 875-1'310

Investigating officers interviewed Paul Woo at his place of business, 
”Kcn Aire Inc.,”' 7965 San Fernando Road,- Sun Valley,' on September 16, 196 3 
at 10 A.M. Mr. Woo is the purchasing agent for his company and stated that 
he recalled meeting John Fahey on at least two and possibly three occasions,. •

Woo states that on April 16, 1968, he met John Fahby, who introduced himself 
as a salesman for ”Cal-?ek .Industries.? at 18.33 North Eastern Avenue., 
Los Angeles, California. » ‘

Woo recalls purchasing some chemicals from Fahey on April 16 and remembers 
that on April 18, Fahey returned to his office. Woo recalls that he intro­
duced Fahey to someone from the store’s department of his -company who 
•purchased some rust preventatives and other miscellaneous merchandise from 
ruacy on that day. 1 ■

Woo states that the last time he remembers seeing John Fahey was on or about:. 
Mey 15, 1968. He recalls that when he looked up from his desk, he observed 
Fahey standing in the doorway leading- into his office. j

Fahey had come to the office with another man whom Fahoy introduced' to Woo 
as Fernando Faura, a stocky man wearing a gray jacket and glasses. Fahey ; 
tola Woo that his -friend wanted tp write a story on the ’’China. Airlines” 
and boo stated that he became curious about, why Faura wanted to write this 
story, and he asked Faura who he worked for. _ '

He recalls asking for Fauna’s' credentials and-that Faura produced an 
iucatafication card with the words ’’Police Press” written on it.

Voo informed Faura that.he knew nothing concerning the China'Airlines and 
turtly thereafter Fahey and Faura left together.
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Mr. Woo was told that John Fahsy had submitted a report to his employer 
alleging that Fahey had been to Woo’s place of business on June 4» 1965 
and seen him,. Woo replied that he definitely recalled that his last meeting . 
with Fernando Faura and Fahey took place on or about May 1$, 1 965;. He 
stated that he was positive that the meeting was on or before May 15# .and 
that he is certain it could not have been during the month of June, 1965, : 

Follow-Up Investigation - John Fahey Conspiracy Potential;

RICKETTS, Jo 20.5 South Golden Wall, Burbank . /' .
Phone: 545-7591

Investigating officers interviewed Mrs. Jo Ricketts at her place of. employ­
ment at the Burbank. Hotel, 205 South Golden Wall/ Burbanky California, /

This interview is in regards to the John Fahey conspiracy. Fahey alleged'to 
have gone to the hotel on June 4, 196$ between the hours of 11:45 A.M. 
and 12:10 P.M. He later changed his statement, saying he had not.been there 
on that date at all.

Mrs. Ricketts is the mana’ger of the Burbank Hotel and also resides at that 
location. She recalls that Fahey was at the hotel on June 4, 1963 
around noon time. She was quite busy at the time and told Fahey to come back 
some other time. He asked if he- could return the next day, that being a 
Wednesday. Ricketts declined; stating sU had Wednesdays off.' Fahey did 
return at a later date with a second representative, but Ricketts did not 
purchase any merchandise. . ' . , . . • \

Ricketts was asked why she recalls the .June kt 196$ so well,. She related 
that her birthday is on June 3, and the assassination was on June 5, 1963, 
Due to these important dates, she recalled numerous incidents, that occurred 
to her in that three-day period. . . ■ ;:

Medical Background - Sirhan Sirhan . , ‘

NELSON, Richard M.D. - 760 South Washburn, #7 A .
. " Phone: RE.7-1961

Dr. Nelson was the doctor in attendance "at the emergency room, of the Corona ’, 
Community Hospital on September 25, 1966. He recalls that on tha| day, 
Sirhan Sirhan was brought to th© hospital by an'ambulance from the Burt 
Altfillisch Ranch in Norco, California, He states that Sirhan had suffered 
a fall from a horse and was brought to'the hospital for treatment.

Dr. Nelson describes Sirhan Sirhan’s condition at the time that ho first 
observed him as being non-critical. He resjembers that Sirhan’s clothing 
and face was covered with dirt and that both his eyes had dirt and sand 
ground into them. He recalls that Sirhan’s primary complaint was about his 
inability to see due to the fore'ign matter in his eyes. Dr. Nelson’s 
preliminary examination disclosed that there were no broken bones. that there 
was a cut on the upper eye lid and that^pther than the eyes, Sirhan’s 
general., overall condition was good. Dr. Nelson cleaned both eyes and 
washed them repeatedly until they were gleaned of the foreign matter.
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TAPE INTERVIEW #29205

; Subject was interviewed by Sgt, Alexander. Subject again, relates 
the incident of him picking up a young woman at Ambassador Hotel 
on 6-4-68. • • • . ; - . . .

’ Subject also informs Sgti Alexander about the fact that Fernando .-’ 
Faura is*  constantly calling and v^rbdly harassing him. about his is ‘ '

:changing his story. Fauna also wept tb subject’s place of business - yy 
and threatened subject for telling him a phony stoiy. '.t • ^ 'a>'.
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■ .Alia went Co the hotel by himself. He arrived there at approximately SPA 
..r.a o-am ass friend John Sh.—el, the convention manugur for the Ambassador

-ar s .;d
..-. . _. ... -tacos a- was in ana cut of the Embassy Soot moat of the evening.
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.few-, chut Kennedy was mat. At about this sene time he hmra a female voice to 
/.. .\ ,*r — —y - .x shot axs.u. Musto utates na g—sneed b..ah mr—'mturxly co see

.ide the stute.tent and he only recalls that it was a femlx. ha cannot give 
.ex .paxes wa, .caoevx-r •. .-a. -stated taut it tat tame or tne statexAac

- ■ ■ sun over mci tc-.u .r. —.'..axes co ca—x a aocccr. Ar. wcarcx then left to 
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.0 .A.w 2 ... Ixt"' . lumr xn tee cv^t xg. Ellia states that sevecul other paop.'.e ‘ 

. loony . were discussing phx*aso"we choc hi—*.
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FEDERAL‘BUREAU Or INVESTIGATION
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Date

Mr. ALBERT VICTOR ELLIS, 842 South Berendo, Los 
Angeles, California, telephone 380-8322, was interviewed at 
the Ambassador Hotel, Los Angeles, California, and he furnished 
the following information:

He was born April 2j^^^^^^^Cortlandj New York. 
Ris Social Security Number isH H He is employed by
R. A. Watt, Incorporated, Gardena, California.

He is a roommate of JOHN SHAME!, the Convention 
Manager for the Ambassador Hotel.

On June 4, 1568, he was in the Embassy Room of the 
hotel w^th SHAMEL. He was also at various other locations with 
SHAME! in the hotel on June 4, 1968.

He and SHAMEL were together in the Embassy Room when 
Senator ROBERT F. KENNEDY completed his victory speech and he 
observed Senator KENNEDY leaving the platform and going out 
of the Embassy Room through the door to the rear of the platform. 
Vl.en Senator KEXNEDY loft the platform, he and SRAMEL walked out 
0? the Embassy Roon through the front doors of the Embassy Room, 
cowards the lobby and as they were exiting tine room, Mr. UNO 
TIMANSON, one of the Vice Fresidents^pf the hotel, came running 
ouv and told SHAKE! to call a doctor'.'

SHAMEL departed to call a doctor and he, ELLIS, 
returned to the Embassy Room to the platform area. As he got 
uo the planform area, he observed a lady being carried into 
the Embassy Room and noticed she had a head wound.

When he was returnin'-, no the platform area in the 
Embassy Room, he bellyves_he heard—&J2££Ll.e_VQiocu.^ • e
. ' ~ ' asm11. He8is3u~&d as one pi me thi 3 person meant we one 
people were one cause ci mm Senior oeing snoTana onerefore, 
"'We shot him.'1' ELLIS advised he did hot see' this individual, 
but only Heard the voice and could not recall any unusual none 
to the voice.

6/14/58 Los Angeles, California . Los Angeles 50-156 ^ 'M — . —_ - - -— — -» . — civ _—.. «^_^———«—..•-— — - ^.—^——~^^-_—f <1 Lx nr J---------— --------- — - — ------ - -----------
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'Richard Rocha - 383*1434
For L^eiliatY Velons 

Septemocr 1, 1971

' ■ STAKMOFOTANDOAyRA

Some of the information which you have in your press kits, and other infer* 
mation which we are going to discuss in this press conference, are considered 
secret by the FBI, Justice Department arid the Los Angeles 'Police Departments 
As Mr. Ellsburg, I cannot subscribe to this .secrecy When it injures the public 
interest, so I have chosen to speak up'at this time. Using the 'documents to 
be discussed here, and others in my possession,, this morning my attorney $ 
Mr. Richard Rocha, filed a lawsuit against the Los Angeles Police Department, 
Mayor Sam Yorty, the office of the District Attorney and Attorney General’s . 
office of the State of California, for full disclosure of the Robert F.
Kennedy assassination records. The details of that lawsuit can best be 
understood by reading the actual papers filed. You have copies of those . 
papers. Primarily, and to simplify, we. charge the following: .

1. That the Los Angeles Police Department illegally confiscated from me a . • 
tape recording which we consider of value and of historical interest. That 
tape contains the declarations of John Fahey, a local salesman, who spent 
the day of June 4th, 1968, with the mysterious girl in the polka dot dress. 
This mystery woman told him that ’’They are going to take care of Mr. Kennedy 
at the winning reception.” That story, as told, th the FBI, is in. one of the .

, FBI documents in your press kit (Exhibit A)-. - "

The police claimed that Mr.. Fahey failed a polygraph test given to him ' 
by them. Unfortunately for them,, under Life Magazine sponsorship/1 had had . 
the witness polygraphed by one, of the top polygraph experts io the country 
prior to them doing so. This polygraph showed;that the man was being, truthful.

2. We charge i:hat the polite deliberately swept under the:rug the testimony 
of six witnesses - their statements are in your press kits * and others which,, 
without doubt-, confirm the existence of the girl in the polka‘dot dress. The 
girl in the polka dot dress was not a figment of the imagination .of Sandra 
Serrano. In fact, Vincent DiPierro, a'very credible witness, identified a 
portrait of the girl who had invited John Fahey to witness unknown persons 
"take care of Mr. Kennedy at the winning reception” as the girl-in the polka ' 
dot dress, whom he -observed in the kitchen smiling at Sirhan seconds before 
the assassin shot Senator Kennedy. , ' ‘ ‘

3. We also charge that the record strofigly Suggests, that the FBI -or the 
LAPD, and possibly both, deliberately lied or fabricated information which was 
later introduced into the record. We can clarify this"during your question 
period. ' • ‘ ‘ . . , ' .

4. We further charge that numerous records which pointed to .a conspiracy 
have been suppressed by both agencies and that police assurances that this was 
a thorough and complete investigation in which no stone was left unturned or 
lead unfollowed, is little more than a public relations job and contradictory 
to the facts . '

There are sufficient FBI and police documents in my possession, and in the 
possession of others, which clearly show that there-has been an infamous fraud
perpetrated against the people of the United States by these investigating 
agencies. Mr. Rocha and J shall insist on. an early date in court so that, a 
-ree press can.witness the pushing "Back • of the' secrecy curtain imposed on us 
by those agencies and, using their own records, unmasking of the fraudulent 
practices of the LAPD and the FBI. - . '
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He left the Embassy Room shortly -after hearing this 
individual and he went out into the lobby of the hotel 
where numerous people were milling around and talking about 
the shooring. 'He heard several other people in the audience 
state something to the effect "We shot him,” and from the 
other conversations he was able to determine that they meant 
that the people were the cause of Senator KENNEDY being shot 
and it was in this context that they said, "We shot him." •

ELLIS stated that while ’he was touring the hotel 
with SHAMEL during the evening of June 4, 1968, he noticed 
that there were, quite .a few shoddily dressed individuals in 
the hotel,

On June 5, 1968, he saw STRHAN BISHARA SIRHAN’s 
photograph in the newspaper., and he immediately recalled 
having seen S1RHAN in the Embassy Room at approximately 
10:00 p.m. on June 4, 1968. He was unable to describe 
the clothing that SIRHAN had on at the time, but.only 
recalls he did not fit in with other individuals in the 
roome He believes SIRRAN had on some sort of dungarees 
and a jacket. At the time ha observed SIRRAH, SIRHAN 
was standing alone. Ke did not notice anyone else in SIRHAN’s 
company.

He was shown a photograph of SIRHAN BISHARA SIRHAN, 
and he advised that SIRRAH is the individual he observed 
in the Embassy Room at approximately 10:00 p.m^ on June 4, 
1968.

ELLIS seated he 
woman in a polka dot dress 
x^ith a polka dor design at 
or 5^ 1968;

does not recall having seen any 
or wearing a piece of clothing 
the Ambassador Hotel on June 4
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honestly say he had ever seen Sirhan Sirhan or Munir Sirhan .in person.; *.

Further, Fahey was advised that his answer to questions concerning ' -'^i 
being told of a plan to assassinate Senator Kennedy clearly showed ‘ -.t.^ 
that he was also being untruthful in this respect.. . . ^T

Mr. Fahey claimed that he had never told anyone that he had actually ' - ■:’ 
seen sirhan or Munir in person. He claimed that he told the FBI that • 
the men he had seen at the Ambassador Hotel on the morning of June 4, j-j> 
196 8, had a strong resemblance to the photographs which were shown to ?, 

% ■ him. . ' , ‘

Examiner informed Fahey that regardless of who he thought the people 
at the Ambassador looked like, he. knew that they were not Sirhan. or ..’■<■ 
Munir and should have told the FBI at the time. Fahey answered/ "Yes,, 
sir, you’re right." ’ . < .

Fahey was asked if he was deliberately trying to mislead the author-. \ :/ 
ities, he answered, "No", ' .

Mr. Fahey was told that his previous statements would have to be' changed, 
’ and corrected with the truth. He was told that he would be given the 

opportunity to correct his statements himself, or that the examiner ■ : 
would correct his prior statements by furnishing a report on the. find-.V 
ings and conclusions of the polygraph examination. ■ , '■■<

Fahey requested to return on Monday, September 9,. 1968, for the purpose-,;./ 
■ of going over all his previous statements and correcting those areas -n 

which ware wrong. ‘ \ ' \|

Fahey’s complete statements at'the time of the polygraph examination 
on September 5, 1968 are contained.in tape #29593 and in file at S.U.S...\

On Monday, June 9, 1968 at 2 PM Lieutenant Hernandes and Sergeant . 
Alexander interviewed Mr. Ray Smith at his-.place of business, 1833 . ■: .• 
N. Eastern Avenue. (Cai-Eek Industries). Mr. Smith was John. Fahey*s ; 
employer on 6-4-68. It was learned that John Fahey was a salesman ' \ ‘ 
for Mr. Smith and.was working in that Capacity on 6-4-68. Investiga­
ting officer obtained four Accomplishment Sheets dated June 3, 4,-5, 
and 6, 1968. These statements were. submitted by John Fahey to Mr. ' /

_ Smith and are the work record of business .calls Fahey claimed to have 
been made on the above dates. ■■.)..■ • i:-/

: The following information is contained on the accomplishment sheet --^
dated June 4, 1960, which was signed and turned in by John Fahey. This 
accomplishment sheet lists a‘record of .calls claimed to have been made 
by Fahey on that dry., ' • . .

" TIME :;' LOCATION ' PERSON CONTACTED -
4* t «1M«««.I^.W<»->«W|«« >MMK><M«Cn«>W,jW*M*MM«M>*M>WCl^MaOM #

0;30 ZSi to 9 Mi , UCLA'Medical Center' : ■ , • ■: Mrs. Bryden ' 
. ■ - : 680 Buenos Ayres'



FAHEY -.Continued

9:25 AM to 9:45 AM

10:05 Zill to 10:30 AM

10:55 AM to 11:30 AM

11:45 AM to 12:10 PM

•1:30 PM to 1:50 PM

2:15 PM to 2:30 PM

Plane Service . Joe Cottle
7240 Haven Hurst, Van Nuys 1 ^ /
Skyways Inc'xw^. Ayj JoJa^ Van 'horn
16700 Roscoe Blvd, Van Nuys 1

Ken Aire Inc.- Paul Wco , £7^'^^£'
7965 San Fernando Rd, Sun Valley -.t

Burbank Hotel ' • . • Manager ■gW'T.lp
215 So. Golden Hall, Burbank i ;
^. u >"*, K4C4' ' % • A ' * ;

Jameson Mtg. Co. E. Handy ^7-^^
15814 Strathorn, Van Muys

Alumina Ferrite Corp ' Dick ' ' -,
14742 Arminta St, Van Nuys l?^ '^<>8^ ^.^<>t~ J^, ^^^t/V • . ' '
"Was on the way to Rockec Dye Co. in Canoga Park, 
msmission and a flat tire." (Varbatum)

Entry after 2:30 PM 
ray car broke down, ■

At approximately 6 PM on September 9, 1963 John Fahey arrived at room 
803, S.U.S. and met with Investigating officers as pre-arranged.

Fahey was subsequently interrogated in room 318, Parker Center.

During the preliminary phase of this interrogation, Fahey continued 
to be untruthful with Investigators and was being evasive in his men 'ar 
of anrwering questions which were being asked. Ultimatelyr however, 
Fahey did admit that ho had been mislead by Fernando Faura and other.;, 
and ho stated that ho had not been completely truthful in his first 
reports to the FBI and the Los Angeles Police Department. He stated 
that ho know that many portions of his previous statements were not 
truthful. \ J •

Fahey explained that in his mind he had bean "romanticized" by Fcrnar-do 
Farra. Eo stated that he knew ho Lad never.seen Sirhan Sirhan ox* 
Emir Sirhan in percon. He explained that whan ha was shown the photo- 
graphs by the FBI, ha knew than that he had never seen the persons 
depicted in those photographs. Fahey stated that at that time he told 
the ill'that the persons looked very much like Sirhan and Munir Sirhan, 
but he did so knowing that the persons he sat? at the Ambassador Hotel ’■ 
on the morning of June 4, 1968 wore not the Sirhan brothers.

Fahoy related that as a matter of fact nothing had happened during his 
association with the unknown woman that lead him to believe that she 
was in aay way connected with the assassination of Senator Kennedy. 
He indented that at the time that he was first interviewed, he could 
hev ? .erroneously mislead the FBI because at the time he was excited 
and b- ‘ c'. fear inside of him duo co the events that took place. He 
sa:’u that whan the girl made statements to him reflecting tor bad 
t .eta t* xrds-Senator Kennedy it Oas ordinary political cc.ivor; .cion 
ana th'’- there woo really nothing -that she said that would loaf, any 
r'.-'r ‘ ' c>. po^sca to form a belief that sho was connected with Kennedy’c
co^aer.’-ration» ’ : ■ ' ■ . • • .



^maaUA’ "K"

'Professional Security Consultants
1UWK3ATI0NS

SUITE 56? • 9301 WILSHIRE BOULEVARD '• BEVEgLY HILLS, CALIF. ‘902)2 • PHONES: 4X2-4259- - »8®F

September 20, 1968

Mr. Jordan Bonfante 
Life Magazine, Inc. 
9570 Wilshire Blvd.
Beverly Hills, California

COWTOTM,
Re JOHN ft. FAHEY. JR 

August 30,1968

Dear Mr, Bonfante: • /

At your request, a polygraph examination was conducted on Mr. 
John Henry Fahey, Jr. The subject signed a release statement 
agreeing to take the examination voluntarily with promise of ■ 
reward, threat, or immunity. ' •

The examiner discussed the transcribed statements made at the
San Fernando police department with.the subject. All the critical 
or key questions were read and* thoroughly discussed with Mr,.
Fahey prior to the examination. The following critical questions 
were ask’d the subject:

1. Is the information you have given the FBI and me regarding 
the Ambassador Hotel incident true.in all respects?

The subject answered YES, No deception indicated.

2. Did a woman tell you,"They’re going to take' care of Mr. 
Kennedy tonight?" Or words to that effect?

The subject answered YES. No ,decoption indicated.

3. Have you ever stolen anything of valve? (Control Question) 
The subject answered Y^S. No decention indicated,

^, Have you made up this story for personal gain?
The subject answered NO, No deception indicated.

5\ Have you lied to Jordan or. Fernando about this case?’ 
The subject answered- NO. No deception indicated.•"

6. Did you have dinner at TRANCAS restaurant with a woman ; 
on June kth of this year as you stated? '

’ ^he subject answered YES. No deception indicated

?• Have you told the whole truth about the Ambassador Hotel 
affair and the trip to Oxnard with a woman -on June ^,1968? 

The,.sublet answered YES. No deception indicated.

8. Have you lied to ne?
The subject answered No, No deception indicated,

Security Services for Loyal, Industry and Lousiness
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Three carinations were given the subject on the first 
series of questions listed above* A coin test was given 
Mr. Fahey after his. first examination in order to determine 
his responsiveness to a "lie question." He was asked to pick' . 
one coin frorr. a group of coins of different demoninations. He 
was then told to answer. NO to all questions when asked if he 
took the penny, nickel, dime, quarter or half dollar* The first 
coin test indicated the subject was responsive to a."lie" when 
the- examiner correctly picked out.,the. NICKEL when the subject 
’‘lied” to that question. .

SFRIFS TWO • '
Series number two was then prepared and discussed with Mr. 
Fahey. H-e’said that he understood the questions and to .get 
on with, the tost because he was* tired and hungry. The following 
critical questions were asked the subject on two exhminations:

1. Did you tell the LAPD and the FBI the truth about the 
Ambassador Hotel .and the Oxnard incidents?

The subject answered YES. No- deception indicated.

2. Were you actually followed on June ^thjl^S as you. have said? 
The subject answered YaS. Reaction indicated here.

3. On June kth did the woman-$ay she didn’t want you to get 
involved?

The subject answered YES, No .deception indihated.

^. Did you believe your life was in danger on June *+, 1968? 
The subject answered YES. Reaction indicated here.

• 5, Have you answered all of these questions truthfully? 
The subject answered YRS,. No deception indicated.

After the second examination the subject complained that his ’ ■ 
arm was "sore" from the blood-pressure cuff, ^e also stated 
that the second test bothered him because of the arm-discomfort. 
It was then decid'd that no further examinations be given because 
it was almost 1O;OOPM and the subject appeared very tired. He 
arrived for his examination about 6PM and was cooperative during 
the first and second series ©^examinations.

The subject was asked why he had reacted to questions two and 
four. He stated that he was disturbed thinking about what had 
happened. He would offer no other explainatioh.other than to- say 
that he was tired, hungry and that his arm bothered him. Since 
these two questions indicated a specific reaction, the examiner 
asked the subject if he would be willing to- come back later for 
additional testing in order to clear up these two reactions. He ■ 
stated that he would he more than willing because.he wanted nothing 
to show against his statements'. Because of the limited number 
of examinations on series two, the .examiner will not make a 
definite determination on these two questions or the two charts 
because of the subject’s condition.



In evaluating the first three charts containing question 
series number one, it is the examiner’s opinion that the 
sub ject did n< t attempt deception to any of the critical 
questions asked.

A standard three channel Stoelting polygraph vas utilized 
for the examinations* Blood pressure, pulse, respiration 
and the psychogalvanic responses were recorded.

The subject vas an adequate subj°ct, although somewhat 
tired after working all day on his job. He was generally 
alert and responsive to the exarination. He was cooperative 
throughout the entire examination even when he complained 
about his arm and being hungry. It was decided to terminate 
the interview and examinations have have him back at a later 
tire when he could spend more time with the examiner so 
that other areas could be discussed and checked out with 
the polygraph.

Because of the limited time for this examination, not all 
of the critical information listed in the trascript was 
checked out. The items discussed with Mr. Fahey were essent- 
ually the same as he described in the transcript.

After the examination, Mr. Fahey was advised to cooperate 
fully with the police and FBI if he vas called back to 
take a polygraph examination with those agencies. He replied 
that he would do so even though he felt that both agencies 
were not working as hard on the case as they should and that 
the girl was getting away because too much time was being lost 
by the police and FBI. Mr. Fahey stated quite emphatically 
that he wasn't sure that what he had told the examiner had 
anything to do with Mr. Kennedy’s death but he had. to pass 
on his information just in case it did have some bearing.

All attempts by the examiner to "trip up" the subject were 
fruitless because his story was virtually the same as in 
the transcript. Hn did state that he had further information 
about "the woman’s"husband and what he had done in the Islands. 
Evidently, this was not transcribed or the subject didn’t 
discuss it at the San Fernando Police station.

In evaluating the subject’s story and in trying to knock holes 
in it, the examiner was unable to shake the subject’s 
statements at this interview. There were some other areas which 
the examiner wanted to check further, but because of the lateness, 
it vas decided to check these issues later when there vas 
more time and the subject more responsive.

It is the examiner’s opinion that the subject is sincere in 
his statements and that there is a need for continued investigation 
by your office and the police to obtain additional physical 
evidence to hack up his statements.

Respectfully submitted,

CHRIS GUGAS, POLYGRAPH EXAMINER
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F B I

Date: 9/17/71
Transmit the following in ____________ ____________________________________________________

(Type in plaintext pr code)

Air tel

TO: SAC, Los Angeles

^ROM: /Director, FBI

KENSALT

Reurairtels 8/19/71 and 9/3/71.

Advise current status of grand jury proceedings 
referred to in your airtel of 8/19/71 and further, indicate 
what action is anticipated in connection with the suit filed by 
Fernando Faura as set forth in your communication of 9/3/71.

Review and summarize all pending civil or criminal 
actions in state or Federal courts relative to captioned matter.



F B I

Date: 7/28/71
Transmit the following in

Via

(Type in plaintext or code)

(Priority)

--r------------------ -
Ta;z SAC, Los Angeles

From:/ Director, FBI

KENSALT

ReSJlet 7/20/71.

Los Angeles should initiate appropriate inquiry 
in order to determine whether there is any basis infact 
to the allegations made by Lila Hurtado.

Expedite and furnish results in form suitable 
for dissemination.

1- Chicago (Info)
1- San Juan (Info)

CTIALl4Euv-V-~,HLED ~ :
0 1971'7’7 

, . F8IZ Lo^ AN^ELEi

Sent Via M Per ------------ :------------------------
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F B I

Date: 9/22/71
I

Transmit the following in__________________________________________________________ !
(Type in plaintext or code) *

Via AIRTELREGISTEREDj 
(Priority) ,

TO:

L0S ANGELES (56-156) (?)

SUBJECT: ^KENSALT

Re LA airtel to Bureau 8/24/71 and Bureau airtel 
to LA, 9/17/71.

Enclosed is one copy of a letter dated 8/24/71,
from County of Los Angeles Grand Jury to Los Angeles County 
Board of Supervisors, regarding findings of County Grand 
Jury concerning handling of evidence in the SIRHAN case by 
the Los'Angeles County Clerk's Office.

LOS ANGELES COLW GRAND JURY

The findings of the Los Angeles County Grand Jury 
regarding the. alleged mishandling of evidence in the SIRHAN 
case by the Los Angeles County Clerk's Office as set forth 
in the enclosed letter states:

The Los Angeles County Grand Jury finds the
existence of probable misfeasance and non-feasance with 
respect to the management and operation of the Los Angeles 
County Clerk's Office. It is the feeling of this grand 
jury that such management, if allowed to continue, can 
only weaken the integrity and structure of County Government 
in general and decrease the efficiency and effectiveness of 
other county agencies who rely on tho services of the County 
Clerk's Office. ; _ .

SEARCHED —

INDEXED -j-
SERiALtZED fc

Approved;------------------------------------------ Sent 1_________________ M Per
Special Agent in Charge

* U. S. GOVERNMENT PRINTING OFFICE : 1569 O - 346-090 (10



LA 56-156

The transcript of the Los Angeles County Grand
Jury was made public and a copy of this transcript was 
obtained and is being made a part of the Los Angeles file 
in the SIRHAN matter.

LAW SUIT BY FERNANDO FAURA

• The civil, index of the Los Angeles Superior Court 
as checked on 9/21/71, shows that the law suit brought by 
FAURA for disclosure of information was filed on 9/1/71, 
and was assigned number CIO885.

The civil register of the Los Angeles Superior
Court as checked on 9/21/71 records this suit was filed as 
reflected in the index., but has not as yet been put on calendar.

APPEAL OF CONVICTION OF SIRHAN BISHARA SIRHAN

Deputy Attorney General of the State of California
WILLIAM JAMES advised 9/21/71 that the automatic appeal of 
the SIRHAN conviction to the California Supreme Court had 
not as yet been put on calendar for oral argument.

JAMES advised the California Supreme Court would
probably not hear this case until such time as the U.S. 
Supreme Court would hear the case of AIKEN vs California, 
which concerns the matter of cruel and unusual punishment 
of capital offenses. This case was scheduled to be heard 
in early October by the U.S. Supreme Court, but may be 
delayed due to the retirement of Justice HUGO BLACK.

CIVIL ACTION BY BERNARD FENSTERWALD, JR.

The Bureau is aware that in approximately March
1971 (Bureau tel to Los Angeles 3/11/71), BERNARD FENSTERWALD, 
JR. initiated a civil action in U.S. District Court (USDC), 
for the District of Columbia, requesting under the Freedom 
of Information Act, production of FBI reports in the 
SIRHAN matter.

2



LA 56-156

Affidavits were submited by Agents of the Los 
Angeles FBI Office in connection with this natter.

matter.
Los Angeles is not aware of the status of this

The Bureau will be 
regarding the law suit filed 
appeal of SIRW.

kept advised of developments 
by FAURA and the status of the

3
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MAY 1962 EDITION
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
: SAC, LOS ANGELES (56-I56) date: 9/24/71

FROM : SA AMEDEE 0. RICHARDS, JR.

subject: KENSALT

On 9/21/71, Deputy Attorney General WILLIAM 
JAMES of the State Attorney General’s Office at Los 
Angeles, advised that he had a copy of the appeal brief 
filed by the defense attorneys in connection with the 
conviction of SIRHAN BISHARA SIRHAN.

JAMES stated that this brief consisted of almost 
800 pages in four volumes, and he would make these volumes 
available to this office for copying so that this office 
could have a copy of this brief. It is noted that the Bureau 
has requested that two copies be made of this material so 
that the Bureau may retain one copy and one copy may be 
forwarded to the Department of Justice.

It is noted that previously, JAMES furnished this 
office with a copy of the plaintiff’s and respondent’s 
brief to the appeal filed by the SIRHAN defense. The 
copy of the respondent’s answer has been made a part of the 
SIRHAN file, and two copies have been made, which will be 
forwarded to the Bureau for the Bureau and the Department.

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan
5010-108
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GSA fi?MR (41 CFR) 101-11.5

*' UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
to : SAC, LOS ANGELES (56-156) date: 9/24/71

from : SA AMEDEE 0. RICHARDS, JR.

subject: KENSALT

Attached is a copy of letter dated 8/24/71, from 
County of Los Angeles Grand Jury to the Board of Supervisors 
of Los Angeles County.

This letter concerns the findings of the Los Angeles 
County Grand Jury into their inquiry of the alleged 
mishandling of evidence in the SIRHAN case by the Office 
of the Los Angeles County Clerk.

This letter was received from Deputy District 
Attorney RICHARD HECHT of the Los Angeles District 
Attorney’s Office on 9/21/71.

Deputy District Attorney HECHT also provided a 
copy of the transcript of the Los Angeles County Grand 
Jury inquiring into the mishandling of evidence by the 
Los Angeles County Clerk’s Office.

This transcript consisted of three volumes which 
are being made a part of the Los Angeles file on SIRHAN 
BISHARA SIRHAN.

AOR/fsc 
(1) /

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan
5010-108
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COUNTY OF LOS ANGELES
1971 GRAND JURY
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August 24, 1971
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Hollis m. Peavey 

Christian w. planus 

MR*. Elisabeth j. Saita 

Mrs. Alyce M. Sisson 

Mrs. Doris Y. S. Tom 

Mrs. walta J. Wattson 

Mrs. Suk K. Young

The Honorable Board of Supervisors
Los Angeles County
Hall of Administration
500 West Temple Street
Los Angeles, California 90012

Gentlemen:

On August 16, 1971, the Los Angeles County Grand Jury commenced an
investigation relating to the handling of the exhibits which were introduced 
both during the Grand Jury presentation on June 7, 1968, which resulted in 
the indictment of Mr. Sirhan, and during the course of the subsequent 
Sirhan trial. This current Grand Jury investigation took five days and over 
thirty-five witnesses were examined under oath. The Grand Jury desires 
to communicate its findings in this matter:

1. A court order was promulgated by Judge Arthur Alarcon on 
June 7, 1968. This order continued in effect until May 20, 
1969, at which time Judge Herbert V. Walker issued a court 
order which stated, in substance, that the original exhibits

■ in the Sirhan case were not to be viewed except upon order 
of the court. This restriction did not apply to attorneys of 
record. Judge Walker's court order was preceded by a con­
ference in his chambers onMay 16, 1969, which was recorded 
by a court reporter. Three representatives of the Clerk's 
Office including Mr. Peter J. Talmachoff, Chief of the 
Criminal Division, were present during this conference in 
order that the views of the two Superior Court judges would 
be clearly communicated and understood. —-—
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• During this conference, and based upon the testimony 
relating thereto, it is demonstrably clear that both Judge 
Charles Loring and Judge Herbert V. Walker also expected 
that the critical ballistics evidence in the Sirhan case was 
to be specially packaged to preserve its integrity. This 
conference occurred well after all of the exhibits had been 
introduced into evidence and had thus come into the care, 
custody and control of the Los Angeles County Clerk's 
Office.

2. The strict terms of the court order issued by Judge Walker 
on May 20, 1969, governing the public review of the original 
Sirhan exhibits have not been consistently observed by the 
Office of the County Clerk.

3. The court's recommendation relating to the packaging of the 
ballistics evidence was totally ignored by the Office of the 
County Clerk despite the emphasis placed upon the fragility 
of such evidence during the course of the in-chambers con­
ference. X

4. The existence of Judge Walker's court order and the dissemi­
nation of its contents were disregarded to a substantial extent: 
some of the original Sirhan exhibits, including, but not limited 
to the bullets fired from Sirhan's gun, were handled by un­
authorized persons on numerous occasions.

5. The handling of the original exhibits by unauthorized persons 
was accompanied by a general lack of adequate security pre­
cautions by the Clerk's Office personnel.

6. The County Clerk, William Sharp, by testifying that the court 
order of May 20, 1969, did not come to his personal attention 
until June of 1971, has exhibited a failure of effective com­
munication between him and his subordinates in connection 
with the duties and responsibilities of his office in a unique 
case of historical importance. Mr. Sharp's concern with 
minor details of reform while overlooking major responsi­
bilities is culpable. The department, blaming all its deficien­
cies on crowded conditions, has largely failed to heed the 
warnings and recommendations of the 1968 Grand Jury and its 
Audit Report. These conditions do prevail, but they cannot 
be an excuse for mismanagement.
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7. Peter Talmachoff, Chief of the Criminal Division of the 
County Clerk’s Office, has exhibited a failure to inform, 
train and supervise subordinate personnel-as to the ex­
istence, specific content, effect and importance of the 
court order of May 20, 1969, governing the security and 
handling of the original Sirhan exhibits.

8. The County Clerk’s management and supervisory person­
nel also exhibited indifference in connection with the training 
of new exhibit custodians, insofar as specifically advising 
them of the existence, content, effect and importance of 
the court order of May 20, 1969-

9. The official records of the Los Angeles County Clerk's Office­
relating to the viewing of the evidence in the cases of the 
People v. Sirhan B. Sirhan and People v. Jack Kirschkeare 
incomplete, inadequate, confusing and, in some instances, 
simply missing.

10. Numerous pages from two photostatic copies of one of Mr. 
Sirhan's notebooks are missing while under the care, custody 
and control of the Los Angeles County Clerk's Office. The 
two missing copies referred to were not the copies made by 
the Clerk's Office for the purpose of public inspection, but 
rather were documents which were actually used during the 
course of the proceedings in Judge Walker's court. Although 
additional copies of these documents were, pursuant to Judge 
Walker's court order, reproduced by the County Clerk's 
Office for public inspection, these additional copies, in their 
entirety, cannot presently be accounted for by representatives 
of the Clerk's Office.

11. Due to the startling inadequacy of the official record of trans­
actions in the County Clerk's Office hereinbefore referred to, 
and the lack of substantial and appropriate administrative 
controls, there exists a present inability on the part of the 
Grand Jury to fully and accurately reconstruct the events 
which such records should precisely reflect, thus precluding, 
at this time, any criminal action relating to the possible theft 
of those documents which are now missing and which had come 
into the care, custody and control of the Clerk's Office.
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12. The Grand Jury wishes to express emphatically concern 
over the apparent case with which documents and other items 
under the custody of the Office of the County Clerk can be 
unlawfully taken. The theft of any document from a public 
office should be, in itself, a matter of importance. When 
such thefts occur in connection with a case of historic im­
portance, and where such documents have presumably been 
stored for safekeeping with an agency of local government, 
which is an integral part of the criminal justice system, 
such thefts become matters of major concern.

13. ' Because the exhibits under the custody of the County Clerks' 
Office were handled, examined and photographed by un­
authorized persons and mishandled by County Clerk exhibit 
personnel, there exists a reservation on the part of the 1971 
Los Angeles County Grand Jury relating to the present in­
tegrity of the ballistics exhibits which were introduced into 
evidence both during the Grand Jury presentation on June 7, 
1968, and during the subsequent trial of the defendant Sirhan 
B. Sirhan. Since this evidence is presently out of the juris­
diction of Los Angeles County, we are unable to substantiate 
these reservations.

14. Responsible and effective middle and upper management con- ' 
trols have not been consistently exhibited, exercised or 
demonstrated in connection with the care and handling of the 
Sirhan case evidence after such evidence came into the custody 
of the Los Angeles County Clerk. Although this Grand Jury . 
investigation was confined to the Criminal Division of the 
County Clerk's Office, the performance of upper management 
dictates that attention should be turned to other divisions of 
that office.
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FINDINGS

; THE EOS ANGELES COUNTY GRAND JURY FINDS THE 
EXISTENCE OF PROBABLE MISFEASANCE AND NON- 
FEASANCE WITH RESPECT TO THE MANAGEMENT AND’ ' 
OPERATION OF THE LOS ANGELES COUNTY CLERK'S ' 
OFFICE. IT IS THE FEELING OF THIS GRAND JURY THAT - . 
SUCH MANAGEMENT,- IF ALLOWED TO CONTINUE, CAN

• ONLY WEAKEN THE INTEGRITY AND STRUCTURE OF ' 
COUNTY GOVERNMENT IN GENERAL AND DEGREASE THE 
EFFICIENCY AND EFFECTIVENESS OF OTHER COUNTY

z AGENCIES WHO RELY ON THE SERVICES OF THE COUNTY ; 
CLERK'S OFFICE.

Christian W» Planje, 
Foreman Pro Tern

eman

In order ip assist you in your evaluation of the problems we have referred 
td in this letter, we have requested the court to make the entire transcript 
of this hearing a matter of public record.
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
SAC, LOS ANGELES (56-156$) date: 10/13/71

FROM : SA PAUL F. TIERNEY

subject: KENSALT

On 10/12/71, Investigator MITCHELL, INS, Los Angeles, 
(688-2823) advised the writer as follows:

SAIDALLAH BISHARA SIRHAN, brother of SIRHAN SIRHAN, 
has requested of INS, Los Angeles, a certificate showing 
that he is an alien. SAIDALLAH advised INS, Los Angeles 
he needs the certificate in applying for a Jordanian Pass­
port for travel to Jordan. However, he plans to return to 
the United States at some future time to apply for United 
States citizenship.

MITCHELL stated that at this time INS does not know 
when SAIDALLAH is departing, where he will reside or when 
he will return to the United States.

MITCHELL wanted to know if we interpose any objection 
to INS issuing the above certificate. After conferring 
with Supv. NOLAN, MITCHELL was advised we interpose no ob­
jection. He was requested to keep us advised of pertinent 
future developments in this matter coming to the attention 
of INS. He said he would do so.

It is recommended MITCHELL be contacted periodically for 
any additional information in this matter

PFT
(2)
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REPORT OF DISTRICT ATTORNEY

JOSEPH P. BUSCH 

concerning allegations of improper procedures 
by Los Angeles Police Department criminalist 
DeWayne Wolfer in the Sirhan case

October 18, 1971

PREFACE

On April 17, 1969, Sirhan BA Sirhan was convicted-of the murder 

of Senator Robert F. Kennedy. The conviction was the result of 

a six-month investigation which involved interviews of more than 

1,000 persons and the efforts of more than seventy-five investi­

gators. The trial itself lasted 17 weeks and fills 31 volumes 

with 9,063 pages of testimony.

BACKGROUND

Three years after the murder of Senator Kennedy on June 5, 1968, 

Los Angeles attorney Barbara Warner Blehr sent a letter to 

Muriel M. Morse, General Manager, Personnel Department, Los Angeles 

City Civil Service Commission. This letter, dated May 28, 1971, 

alleged that Los Angeles Police Department criminalist 

DeWayne Wolfer acted improperly in conducting ballistics tests 

and in testifying concerning evidence in the Sirhan case.

Mrs. Blehr based her allegations on Mr. Wolfer’s alleged viola- $ 

tion of four basic criminalistic "precepts” in his conduct of



ballistic examinations and in his testimony. The validity of 

these precepts -- not the validity of Mrs. Blehr's charges -- 

was attested to by three recognized criminalist experts.

On June 4, 1971, District Attorney Joseph P. Busch announced 

the initiation of an independent investigation into these 

charges. He stated, ’’Since this office was responsible for 

the prosecution of Sirhan B. Sirhan for the assassination of 

Senator Kennedy, it is incumbent upon us to conduct the investi­

gation so that there will be no loss of confidence on the part 

of the public as to whether the facts presented in the courtroom 

were correct.”

FINDINGS

The investigation by the District Attorney has concluded that 

the allegations of Barbara Warner Blehr concerning the procedures 

of DeWayne Wolfer in the Sirhan case are untrue. They appear to 

be the result of inadequate examination of the trial record and 

incomplete investigation of the actions of Mr. Wolfer during 

this case.

CONDUCT OF THE INVESTIGATION

To assure thorough examination of the charges leveled by 

Mrs. Blehr, the District Attorney’s Office interviewed

2



DeWayne Wolfer, Mrs. Blehr, William Harper (whom she named as 

her chief criminalist source), the three criminalists cited in 

her letter to the Civil Service Commission, eye-witnesses to 

the shooting in the pantry of the Ambassador Hotel (who had 

been previously interviewed), and other persons who claimed 

special knowledge of the incident. Thousands of pages of trial 

transcript were reviewed. And, attention was directed to the 

exhibits -- namely, the bullets -- which were called into ques­

tion by Mrs. Blehr’s charges.

CONDITION OF THE EXHIBITS

When the District Attorney’s Office turned its attention to the 

exhibits, it discovered that serious questions surrounded the 

handling of Sirhan trial exhibits by the Los Angeles County 

Clerk’s Office.

These questions were sufficient to suspend further investigative 

activity pending a Grand Jury inquiry into the Clerk’s handling 

of the exhibits. Among the most serious of these questions was 

the violation of a continuing Superior Court order setting forth 

the manner in which this evidence was to be handled.

In a letter to the Board of Supervisors dated August 24, 1971, 

the Grand Jury expressed serious concern about the operations of 

the County Clerk’s Office and stated:

3



’’Because the exhibits under the custody of the 
County Clerk’s Office were handled, examined and 
photographed by unauthorized persons and mishandled 
by County Clerk exhibit personnel, there exists a 
reservation on the part of the 1971 Los Angeles 
County Grand Jury relating to the present integrity 
of the ballistics exhibits which were introduced 
into evidence both during the Grand Jury presenta­
tion on June 7, 1968, and during the subsequent 
trial of the defendant Sirhan B. Sirhan. Since 
this evidence is presently out of the jurisdiction 
of Los Angeles County, we are unable to substantiate 
these reservations.”

Following the District Attorney’s extensive investigation into 

the handling of the exhibits and the Grand Jury inquiry, the in­

vestigation into Mrs. Blehr’s charges continued.

SUMMARY

The basic errors in the Blehr allegations stem from two related 

incidents:

(1) L.A.P.D. criminalist DeWayne Wolfer mislabeled the envelope 

which was received in court as People’s Exhibit No. 55. The en­

velope contained three bullets test-fired by Mr. Wolfer from the 

gun taken from Sirhan B. Sirhan (Serial No. H53725). Mr. Wolfer 

mistakenly labeled the envelope with the serial number H18602. 

The latter is the serial number of an Iver-Johnson .22 calibre 

cadet model gun -- the same make and model as the weapon seized 

from Sirhan -- which Mr. Wolfer used for other Sirhan case tests 

on June 11, 1968, five days after he tested the Sirhan weapon.
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On June 6, 1968, Mr, Wolfer recovered seven bullets which were 

test-fired into a water tank from the Sirhan gun (H53725). All 

seven bullets were compared with the bullet removed from the 

sixth cervical vertebra of Senator Kennedy. After making these 

comparisons, Mr. Wolfer positively identified the Sirhan gun as 

having fired the bullet removed from Senator Kennedy.

Four of the seven test bullets were introduced before the Grand 

Jury as Grand Jury Exhibit No. 5-B on June 7, 1968, Three of 

the remaining bullets remained under lock and key in the custody 

of Mr. Wolfer for comparison with bullets not yet recovered 

from other Sirhan victims. These were the three bullets which 

later made up Exhibit No. 55 at the trial in the mislabeled en­

velope.

(2) Mr, Wolfer conducted two series of ballistic tests. The 

first was conducted on June 6, 1968, with the gun seized from 

Sirhan B. Sirhan and the bullets from this test were used to 

identify the bullets removed from the victims of the crime. 

The second tests were conducted on June 11, 1968, and Mr, Wolfer 

used a weapon obtained from the Property Division of L.A.P.D. 

The use of this weapon (Serial No. H18602) was necessitated by 

the fact that Sirhanrs weapon had been entered in evidence 

before the Grand Jury and a court order restricted its availa­

bility. The second tests were conducted to determine sound
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characteristics and to verify muzzle distance by examining gun­

powder patterns. This gun was destroyed in July 1969 in accor­

dance with State law.

With the background of these two factors -- the mislabeling of 

the envelope and the instance of separate tests with separate 

guns for separate ballistic purposes -- Mrs. Blehr’s charges 

may be examined.

(1) Mrs. Blehr alleges that Wolfer testified that Sirhan’s gun 

(Serial No, H53725) fired bullets into three victims and the 

envelope of Court Exhibit No. 55 indicates that another gun 

(Serial No. H18602) fired the three bullets removed from the 

victims. She further alleges that he thus violated the funda­

mental firearm identification ’’precept” that ’’positive identi­

fication of an evidence bullet as having been fired from a 

particular gun and no other must be based on a comparison of 

the evidence bullet with a test bullet recovered from the same 

evidence gun and no other.”

Our investigation reveals that the first allegation is the re­

sult of a mislabeled envelope and not the firing of another gun 

in the pantry of the Ambassador Hotel on June 5, 1968. Mr. Wolfer,
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in fact, identified the bullets removed from three victims by 

comparing them with test bullets fired from Sirhan's gun.

(2) The second allegation concerned Mr. Wolfer's violation 

of firearm "precept” number two: "The most accurate and 

reliable determination of the approximate distance between 

the muzzle and victim (excluding contact) based on powder 

pattern distribution must be made with the actual evidence 

gun and no other. It is also important to use the same make 

and type of ammunition, preferably from the same batch or lot 

number. (When the evidence gun is not available, a similar 

gun may be used but the validity of the test is always more 

questionable.)"

In making muzzle distance tests -- because of the unavaila­

bility of the Sirhan gun -- Mr. Wolfer used a gun of the same 

make and model (Iver-Johnson .22 calibre cadet) with a rela­

tively close serial number (indicating proximity in time of 

manufacture) and identical ammunition from the same batch, 

purchased at the same gun shop where Sirhan purchased his 

ammunition. In his testimony, Mr. Wolfer insisted on dis­

tance tolerances which take into account the fact that he did 

not have access to the Sirhan gun for the distance test.

7



Mr, Wolfer’s testimony makes it clear that he did not violate 

’’Precept 2” as alleged by Mrs, Blehr.

(3) The third ’’precept” which Mr. Wolfer allegedly violated 

states, ’’The land and groove dimensions (part of the rifling 

specifications) may be identical or nearly identical between 

different firearms manufacturers.”

Mr. Wolfer’s statement in court testimony that ’’different 

manufacturers have different rifling specifications” does not 

contradict the third ’’precept.” He emphasized that his identi­

fication of the bullets was based on other more particular 

characteristics, namely that the imperfections in the barrel 

of any firearm ’’produces a series of thousands of scratch 

marks” on a bullet. And, he relied heavily on these particu­

lar characteristics in making his identification -- clearly, 

attentive to the third ’’precept” of firearms identification 

as cited by Mrs'. Blehr and clearly refuting this charge.

(4) The final ’’precept” which Mr. Wolfer allegedly violated 

states: "Very similar copper coatings are used on many dif­

ferent makes of lead revolver bullets,”
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In. his testimony, Mr* Wolfer did not rely solely on the 

characteristics of the alloy coating, but on other charac­

teristics as well, to identify the bullets removed from the 

victims as Mini-Mag ammunition. However, laboratory tests 

of the alloy and its particular application to the bullets 

convinced him that it could only be Mini-Mag ammunition.

It should be noted that other evidence was introduced at 

the trial to prove that Sirhan B. Sirhan purchased such am­

munition at the Lock, Stock § Barrel Gun Shop in San Gabriel 

on June 1, 1968, and that he was seen firing these bullets at 

the San Gabriel Valley Gun Club range on June 4, 1968.

(5) A subsequent charge by Mrs. Blehr that Mr. Wolfer false­

ly stated his academic qualifications concerning a course in 

anatomy have been disproved by an affidavit from the University 

of Southern California which indicates that the disputed anatomy 

course simply had a different number when Mr. Wolfer went to 

college than it does today in the catalogue referred to by 

Mrs. Blehr,

CONCLUSION

(1) The investigation of the allegations contained in the 

letter of Barbara Warner Blehr to the Los Angeles City Civil
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Service Commission uncovered serious errors in the charges of 

Mrs. Blehr.

(2) Careful study of these errors and the facts in the situa­

tion refute the allegations brought by Mrs, Blehr against 

DeWayne Wolfer.

(3) The investigation uncovered a clerical error on the part 

of criminalist Wolfer.

(4) The investigation raised serious questions concerning the 

present integrity of the exhibits in the Sirhan case because of 

the handling of the evidence by unauthorized persons while it 

was in the custody of the Los Angeles County Clerk.

(5) No other relevant facts were uncovered by this investiga­

tion.

The evidence is now in the custody of the California Supreme 

Court in San Francisco. The case of The People of the State of 

California v. Sirhan Bishara Sirhan is now on appeal before the 

California Supreme Court with the California Attorney General 

representing the People and Luke McKissack and Godfrey Isaac 

for the defense.
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